

Referat af møde i bestyrelsen i Sct. Jørgensbjerg Lokalråd

- Den. 7.12.2025, kl. 16-18 hos Jeppe og Line, Smedegade 1

Tilstede: Anders, Carina, Line, Peter, Per, Jeppe og Jørn

Afbud: Ingen

1. Godkendelse af dagsorden

Ja

2. Udpegning af referent og ordstyrer

Jeppe er valgt. Teksten med rødt viser beslutningen fra mødet – resten er teksten fra dagsordenen.

3. Bordet rundt. Hvem er vi? Hvorfor har vi meldt os til Bestyrelsen?

4. Konstituering af formand og kasserer

Per er valgt til kasserer. Jeppe er valgt til formand

5. Hvad vil Bestyrelsen arrangere i det næste år og hvilken dato?

Følgende er tovholdere i det kommende år:

- Sankthansaften (24. juni 2026) (Per er tovholder)
- Sommerfest (Foreløbigt den 29.8, alternativt den 5.9. Tovholdere er Jørn, Anders, Carina, Line)
- Generalforsamling (21. oktober 2026 – Jeppe har booket DUI huset. Jørn prøver at booke Vikingskibsmuseet til et foredrag)

Skal vi aftale, at alle i Bestyrelsen som udgangspunkt deltager i disse 3 aktiviteter og melder ud til alle, hvis det ændrer sig? Ja

Der blev talt om at arrangere fastelavn. Carina og Peter vil arbejde videre med idéen, men vil ikke garantere, at det bliver i år. Der var enighed om, at de prøver at holde det udgiftsneutralt, men må bruge ca. 2000 kr. af foreningens midler.

Jørn overvejer at arrangere et møde omkring energiforbedringer.

Ved opkrævning plejer Bestyrelsen at lægge en seddel i alle postkasser på Sankt Jørgensbjerg, hvorved både medlemmer og ikke medlemmer får muligheden for at være med. På sedlen plejer der at stå, hvordan man bliver medlem og næste års aktiviteter. Samtidig lægger Hans aktiviteterne på vores hjemmeside.

Følgende arrangeres udenfor bestyrelsen:

- Filmaften (Karin og Charlotte).
- Pinsefrokost i Vrågården – de ønsker IKKE længere, at det bliver meldt ud til alle
- Fællesspisning (Signe)

- Facebookside (Bo, Kristine og Ida Marie)
- Havevandring med landskabsarkitekt (Karsten (og Karin) vil arrangere i 2026)
- Havevandring (Line, Thyra og Trine Maria vil måske arrangere igen i 2026)
- Sankt Jørgensbjerg Talks (Peter og Kristine)
- Teltlauget – mulighed for at leje telte. Lokalrådet kan låne uden beregning, da vi i sin tid betalte penge ind til lauget (Karin Mejding står for bookning. Casper Harboe står for opbevaringen)

6. Hvordan skal bestyrelsen arbejde?

Der var enighed om at fortsætte nedenstående måde at arbejde på.

Høringssvar:

Formanden modtager jævnligt høringer på byggeprojekter på Sankt Jørgensbjerg, som hidtil er blevet videregivet til alle i bestyrelsen. I minimum 8 år har bestyrelsen ikke skrevet et høringssvar på byggeprojekter, da vi ikke har ønsket at blive part i sagerne.

Det eneste høringssvar, som bestyrelsen har skrevet i de sidste 8 år, er høringen omkring græsarealet foran Vikingskibsmuseet, hvor vi i 2020 indsendte et høringssvar, som var blevet godkendt af alle medlemmer i lokalrådet – altså ikke blot bestyrelsen.

Havneforum:

Formanden modtager Havneavisen på mail og opfordres i den forbindelse til at skrive indlæg. Hvis nogen ønsker at modtage disse mails, så kan I blot benytte dette [link](#).

Formandens rolle

Der har været tradition for, at formanden skriver dagsorden inden møderne i bestyrelsen og at vedkommende er ordstyrer til møderne.

Kassererens rolle

Vi har som forening pligt til at have styr på medlemmernes personlige data – i dette tilfælde deres e-mails. Den 9.2.2021 besluttede bestyrelsen følgende:

- Bestyrelsen opbevarer en liste over Lokalrådets medlemmer. Listen indeholder navn, adresse og e-mail. Medlemmer som træder ud af foreningen, vil blive slettet fra listen.
- Kassereren er ansvarlig for at opdatere og opbevare listen.
- Nye medlemmer vil ved indmeldelse blive gjort opmærksom på, at de samtidig giver samtykke til at modtage information fra Bestyrelsen.
- Mails til medlemmerne skal altid sendes med modtagerne som Bcc.
- Listen må kun benyttes og være tilgængelig for Lokalrådets Bestyrelse, men Bestyrelsen kan i særlige tilfælde beslutte at afvige fra dette.
- Listen må kun anvendes til udsendelse af information, som fremmer Lokalrådets formålsparagraf.

Punktet eventuelt

Der kan ikke tages større beslutninger under punktet "eventuelt" på vores dagsorden. Større beslutninger kan kun vedtages, når der inden mødet er udsendt et oplæg om emnet.

På denne måde undgår vi at tage hurtige beslutninger, som vi sidenhen fortryder, men som først kan ændres, når alle i bestyrelsen er samlet til et nyt møde.

7. Opfølgning på tidligere møder

Der er ingen udeståender fra sidste møde i bestyrelsen.

På generalforsamlingen var der en drøftelse omkring trafik på Sankt Jørgensbjerg. I referatet står der følgende:

GF diskuterer også livligt den trafikale situation på Sankt Jørgensbjerg. Der nævnes oplevelsen af hurtig trafik, manglende respekt for skiltning, tung trafik i snævre gader osv. Bestyrelsen vil kigge på oprettelsen af - og drøfte formatet af - et Trafik-udvalg. Følgende melder sig interesserede i at bidrage i et sådan udvalg: Poul (Asylgade 36), Poul (Havnevej 21), Henrik (Asylgade 20), mens bestyrelsesmedlem Jørn gerne vil fungere som kontaktperson mellem bestyrelse og udvalg.

Bemærk, at punktet var under eventuelt, så vi vælger selv i bestyrelsen, hvordan vi vil handle på det.

Punktet blev også taget op på generalforsamlingen i 2019 og efterfølgende brugte bestyrelsen meget tid på emnet. I Jeppes beretning fra generalforsamlingen i 2020 opsummerede han bestyrelsens beslutning således:

På sidste Generalforsamling blev der fremsat et ønske om, at "Skiltet der står på Havnevej ved krydset hvor Brøndgade starter burde være sat hvor Uglebjergvej starter nede ved Havnevej i stedet, således at trafikken der ikke skal til Uglebjergvej og Asylgade i stedet fortsætter ad Havnevej og videre op til Sct. Hansgade krydset." (citater fra mailkorrespondance).

Vi har i Lokalrådet drøftet sagen på flere møder og kom frem til, at vi ikke støtter forslaget. Dette skyldes, at der hele vejen rundt om Sankt Jørgensbjerg (Havnevej, Hedegade, Sankt Hans Gade etc.) er opsat skilte med gennemkørsel forbudt. Tanken er altså, at trafikken skal ledes udenom området via de store veje. Dette mener vi i Lokalrådet er til gavn for os alle og derfor støtter vi ikke at ændre skiltningen på Havnevej. Vi drøftede desuden, hvorvidt der først skal være et skilt på Havnevej og siden på Uglebjergvej, men det syntes vi ikke, at der var behov for.

Vi skal på mødet beslutte, om vi vil handle på dette emne og eventuelt hvordan.

Der var i bestyrelsen enighed om, at vi fortsat bakker op om beslutningen fra 2019/2020. Der blev dog på mødet nævnt, at der er mulighed for at bestille en betjent for en dag/nogle timer. Bestyrelsen vil dermed ikke være tovholder på en eventuel gruppe, så hvis den nedsættes, så kan den ikke udtale sig på Lokalrådets vegne.

Jørn vil formidle dette videre til dem, som på generalforsamlingen viste interesse for at være med i en gruppe.

8. Fastlæggelse af næste møder

- 4. februar 2026, kl. 19-21 hos Anders, Kirkegade 2. Anders vil servere mad.
- 23. september, kl. 17-19 hos Per, Toftegade 1.

9. Eventuelt

Per fortalte, at vi hidtil har været gratis medlem af foreningen By og land Roskilde, men at de nu har opkrævet penge for vores medlemskab. Der var enighed om, at vi ikke ønsker at betale til det.